
 

 

Referat af bestyrelsesmøde i Engesvang Vandværk d. 18/3 -2024 
 
Til stede 
Niels Henrik Jensen 
Mikael Rosenbeck 
Frank Nielsen 
Bruno Hedegaard 
Martin Skotte 
Søren Staal Larsen (Referent) 
 
Dagsorden: 
 
1. Godkendelse af referat fra sidste møde 
2. Orientering om møde med Midt Regnskab og de omkringliggende teknikaliteter 
3. To-do liste og action board 
4. Generalforsamling – de sidste skridt 
5. Nyt fra driften 
6. Nyt fra kassereren 
7. Evt. 
 
1: Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde 
 
Der manglede efternavn for både Mikael og Frank i sidste referat. Ellers blev referatet godkendt. 
 
2: Orientering om møde med Midt Regnskab og de omkringliggende teknikaliteter 
 
Bestyrelsen blev orienteret om møde med Midt Regnskab, hvor de tilbød at overtage opgaverne 
med både aflæsning af forbrug, afregning, lønudbetaling og revision for Vandværket. Prisen vil ca. 
være 125 pr forbruger for Vandværkets vedkommen ca. 125.000 Kr. I dag betaler Vandværket 
60.000 Kr. til Ikast Værkerne + udgifterne til revisor og Severin på ca. 30.000 Kr.  
 
Efter Mikael vurdering tilbyder Midt Regnskab samlet en bedre løsning for Vandværket, når der 
både lægges vægt på service og kvalitet. Bl.a tilbyder Midt Regnskab, at have alt kontakt til den 
enkelte bruger vedr. aflæsning og afregning via mail og tlf. Frem for at overlade hele eller dele af 
dette arbejde til Vandværkets medarbejdere. 
 
På grund af reglerne for opsigelse, kan Vandværket første være fri af sin kontrakt med udgangen 
af 2025, hvis Vandværket opsiger kontrakten i 2024. Det er vigtigt for bestyrelsen at understrege, 
at Vandværket ikke smækker med døren i forhold til Ikast Værkerne, men efter en grundig 
vurdering er kommet frem til, at Vandværkets får en bedre løsning til anden side. 
 
Mikael anbefalede, at Vandværket starter med at skifte leverandør for opgaverne med aflæsning 
og afregning og afventer at skifte revisor.  
 
Den umiddelbare største udfordring ved at skifte til Midt Regnskab vil være, at alle Vandværkets 
brugere skal oprette sig som bruger på en ny hjemmeside med deres MitID. 
 
Bruno var ikke så bekymret for dette, på trods af sin brede kontaktflade med Vandværkets 
brugere. 
 
Merprisen på ca. 30.000 Kr til Midt Regnskab vil også betyde, at der ikke længere vil være behov 
for, at et medlem af bestyrelsen er bank uddannet eller har en tilsvarende viden om økonomi for at 
bestride posten som kasser. Dette faktum kan lette opgaven med at finde nye personer, der 
påtænker, at indgå i Vandværkets bestyrelse, når Mikael ønsker at udtræde.  
 
 
 



 

 

 
 
3. To-do liste og action board 
 
Søren demonstrede, hvordan Action Boarded/skemaet skal anvendes med en brutto liste af to-do 
opgaver, der derefter sættet i ‘I gang’ status for endelig at blive flyttet til ‘Afsluttet’. Det er planen, at 
skemaet tages i anvendelse efter generalforsamlingen.   
 
4. Generalforsamling – de sidste skridt 
 
Niels Henrik lagde ud med at fortælle om en debat på Vandværkets Facebook side omhandlende 
pesticider i Vandværkets boringer. Det er et emne, der har stor interesse og Niels Henrik havde 
været i kontakt med en bruger, for at få denne til at trække en udtalelse tilbage vedr., at 
Vandværkets vand er forurenet med pesticider. Dette er IKKE tilfældet.  
 
Ellers gennemgik Niels Henrik dagsordnen for generalforsamlingen, og at den er annonceret på 
Facebook (Engesvang i dag) samt i Ikast Avis; det koster forøvrigt 2.200 Kr. 
 
Martin vil sørge for rigeligt med kage og tilhørende sodavand og øl. 
 
Der er udsigt til at nogen fra publikum vil stille op til bestyrelsen, så bestyrelsen skal være 
forberedt på afstemning. Herunder at bestyrelsen også har stemmeret.  
 
Bestyrelsen mødet ved Kulturhuset ved 18:00 tiden og stiller borde og stole op som vanligt.  
 
Det er vigtigt, at hele bestyrelsen har godkendt regnskabet elektronisk inden generalforsamlingen.  
 
5. Nyt fra driften 
 
Bruno kunne fortælle, at arbejdet med lækket på Mosevej var afsluttet, og at der var blevet 
udskiftet nogle ventiler oven i de andre opgaver i samme omgang.  
 
I Moselund havde en ny stophane på et nyt vandrør ind til et hus skabte lidt bøvl, da røret ikke var 
placeret, hvor det fremgik af Vandværkets kort. Der måtte graves i vejen for til sidst at finde 
vandrøret ved siden af fjernvarmeledningen, og ikke som forventet i fortovet. I den forbindelse blev 
vandrøret beskadiget, så der manglede vand i Moselund i et par timer. Nu ved Vandværket, hvor 
de forskellige rør er med hjælp af GPS stokken, som Bruno har taget i brug.  
 
Bruno fortalte derefter, om en vandpumpe ved Hovedvej A13, der betjener brugerne ned mod 
Paarup, som skal skiftes. Den defekte pumpe betyder, at der er meget luft i vandet, der resulterer i, 
at vandstrålen afbrydes, når man har tændt for vandet.  
 
Martin kunne fortælle, at brandvæsnet har skyllet brandhanerne, og kom også lidt ind på arbejdet 
med lækagen på Mosevej, der som nævnt er løst nu.  
 
Ellers vil Martin se på at få fældet det træ til Vandværkets nabo, som der tidligere er blevet talt om. 
 
Hele ledningsnettet er blevet skyllet igennem, og der er igen fyldt op med filtermateriale. Der er 
stadigvæk bøvl med afløbet fra vandværket. Dette skyldes sandsynligvis, at filtermateriale er endt i 
afløbet. Det er efter kontakt med vand blevet hårdt som beton. 
 
Niels Henrik fortsatte med, at han har taget en snak med entreprenøren på Mosevej om 
nedgravning af flowmålere, når de nu var i gang med at grave. Vandværket vil placere 
flowmålerne, så de er til at komme til, og ikke placere dem under asfalt eller fortove.  
 
 
 



 

 

 
 
6. Nyt fra kassereren 
 
Mikael kunne berette at:  
- Der står 1.018.157 Kr. på kontoen. 
- Det er 216.000 Kr. mere end sidste bestyrelsesmøde 
- Dette skyldes især endelig afregning for 2023 samt aconto for Q1 2024 på 523.000Kr. 
 
Større udgifter siden sidste møde: 
- 136.000 Kr. til momsafregning 
- 43.000 Kr. til en ny affugter 
- 60.000 Kr. til entreprenør; Jørgen Skov 
- 31.000 Kr. til XAutomation for overvågning af pumper. 
- 14.500 Kr. til forsikring 
- 20.000 Kr. til diverse udgifter 
 
7. Evt. 
 
Alle blev mindet om at aflevere timer for Q1 til Mikael efter generalforsamlingen.   
 
 
 
 
 


